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INVESTMENT AND WORKERS'
RIGHTS IN THE AMERICAN SOUTH*
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ABSTRACT

Multinational corporations based in Europe have accelerated their foreign direct investment
in the Southern states of the United States in the past quarter-century. In their home countries,
European companies investing in the American South generally respect international norms
on freedom of association and collective bargaining. But in their Southern U.S. operations,
some companies launch aggressive anti-union campaigns and resist collective bargaining
when workers form unions. This is a failure of due diligence for which firms should be held
accountable.
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RESUME

Au cours du dernier quart de siécle, les sociétés multinationales basées en Europe ontintensifié
leurs investissements directs étrangers dans les Etats du sud des Etats-Unis. Dans leurs pays
d'origine, ces entreprises européennes qui investissent dans le sud américain respectent
généralement les normes internationales en matiére de liberté d'association et de négociation
collective. Pourtant, dans leurs opérations du sud des Etats-Unis, certaines entreprises lancent
des campagnes antisyndicales agressives et s'opposent a la négociation collective lorsque
les travailleurs forment des syndicats. Il s'agit d'un échec de la diligence raisonnable dont les
entreprises devraient répondre.

MOTS CLES: Droit international du travail, normes OIT, droits des salariés aux
Etats-Unis, entreprises européennes aux Etats-Unis.

*  This article is based on a 100-page report published by the AFL-CIO and the European
Trade Union Institute. The full report is available at: https //www.etui. org/about-etul/news
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